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Moderaterna 

Sjukförsäkringssystemet för studenter 
Tycker ditt parti att studenter ska kunna sjukskrivas på deltid?  

Idag kan studenter inte vara sjukskrivna på deltid eftersom det inte går att 

kombinera studier med ersättning som ges vid sjukdom. Det innebär att 

studenter måste välja mellan att studera på heltid trots sjukdom eller 

sjukskrivas på heltid trots att de har viss studieförmåga. 

Svar: Nej 

Kommentar: I den parlamentariska socialförsäkringsutredningen som blir klar i 

januari 2015 utreds bland annat ett helhetsgrepp om hur studenters situation 

kan förbättras utifrån studenternas koppling till a-kassa och sjukförsäkring. 

 

Vi vill att studenters situation ska förbättras, men vi vill avvakta utredningens 

förslag innan vi går in på mer detaljer. Men som ett exempel tycker vi att det är 

bra (som det är nu) att en studerande med studiestöd eller utbildningsbidrag som 

före studiernas början har rätt till en sjukdomsgrundande inkomst (SGI) får ha 

sin SGI vilande under utbildningstiden. Men vi vill avvakta utredningens förslag. 
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Tycker ditt parti att sjukförsäkringen ska omfatta alla studenter och 

inte som idag begränsas till att bara omfatta de personer som tar 

studiemedel?  

I dagens system är sjukförsäkringen direkt kopplad till studiemedlet. De 

personer som inte tar studiemedel är därför oförsäkrade. 

Svar: Nej 

Kommentar: I den parlamentariska socialförsäkringsutredningen som blir klar i 

januari 2015 utreds bland annat ett helhetsgrepp om hur studenters situation 

kan förbättras utifrån studenternas koppling till a-kassa och sjukförsäkring. 

 

Vi vill att studenters situation ska förbättras, men vi vill avvakta utredningens 

förslag innan vi går in på mer detaljer. Men som ett exempel tycker vi att det är 

bra (som det är nu) att en studerande med studiestöd eller utbildningsbidrag som 

före studiernas början har rätt till en sjukdomsgrundande inkomst (SGI) får ha 

sin SGI vilande under utbildningstiden. Men vi vill avvakta utredningens förslag. 

Tycker ditt parti att karenstiden för studenter som blir sjuka ska 

förkortas? 

Idag är karenstiden för studenter som blir sjuka 30 dagar. 

Svar: Nej 

Kommentar: I den parlamentariska socialförsäkringsutredningen som blir klar i 

januari 2015 utreds bland annat ett helhetsgrepp om hur studenters situation 

kan förbättras utifrån studenternas koppling till a-kassa och sjukförsäkring. 

 

Vi vill att studenters situation ska förbättras, men vi vill avvakta utredningens 

förslag innan vi går in på mer detaljer. Men som ett exempel tycker vi att det är 

bra (som det är nu) att en studerande med studiestöd eller utbildningsbidrag som 

före studiernas början har rätt till en sjukdomsgrundande inkomst (SGI) får ha 

sin SGI vilande under utbildningstiden. Men vi vill avvakta utredningens förslag. 

Tycker ditt parti att lärosätena ska få ett tydligare ansvar för att 

studenters rehabilitering?  

Idag är ansvaret för studenters rehabilitering otydligt. Det innebär att stödet 

tillbaka till studier ser olika ut beroende på vid vilket lärosäte och vid vilken 

institution som den som blir sjuk studerar. 

Svar: Nej 
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Studentbostäder 
Har ditt parti ett kvantitativt mål för hur många nya studentbostäder 

som ska byggas i Sverige?  

Svar: Ja 

Om ditt parti har ett mål för hur många studentbostäder som ska byggas 

i Sverige ange målet och till vilket år det ska vara uppnått nedan: 

Kommentar: Vi vill möjliggöra för minst 20 000 nya studentbostäder redan till 

2020. Det innebär närmare 3 000 nya bostäder per år, att jämföra med cirka 1 

500 studentbostäder per år de senaste tio åren. Under nästa mandatperiod vill vi 

att 15 000 nya studentbostäder byggs. 

Vilka åtgärder vill ditt parti genomföra för att öka byggandet av 

studentbostäder i Sverige? 

Kommentar: För detta krävs ökad tillgång på mark och att det blir billigare och 

enklare att bygga studentlägenheter. Vi genomför dessutom en rad 

regelförenklingar för att möjliggöra fler studentbostäder till rimliga hyror. Det 

handlar bland annat om förlängd maximal tid för tidsbegränsat bygglov, uppdrag 

till Boverket om att göra förenklingar i byggreglerna för att förenkla byggande av 

små bostäder, samt möjligheter för att minska ytan för studentlägenheter. Det är 

också enklare och mer lönsamt att hyra ut privatbostäder i andra hand. 

Studenters ekonomi 
Vill ditt parti höja studiemedlet för studenter?  

Svar: Ja 

Kommentar: Nya Moderaterna och Alliansen har höjt både bidragsdelen och 

lånedelen av studiemedlet under de senaste två mandatperioderna. Vi har även 

höjt fribeloppet för att studenter ska ha möjlighet att jobba bredvid studierna. 

Om ditt parti vill höja studiemedlet. Med hur många kronor vill ni höja 

bidrags- respektive lånedelen per studiemånad? 

Kommentar: Redan den 1 januari 2015 vill vi höja studiemedlet med 1000 kronor 

per studiemånad för att studenter ska få sin ekonomi att gå ihop. 
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Socialdemokraterna 

Sjukförsäkringssystemet för studenter 
Tycker ditt parti att studenter ska kunna sjukskrivas på deltid?  

Idag kan studenter inte vara sjukskrivna på deltid eftersom det inte går att 

kombinera studier med ersättning som ges vid sjukdom. Det innebär att 

studenter måste välja mellan att studera på heltid trots sjukdom eller 

sjukskrivas på heltid trots att de har viss studieförmåga. 

Svar: Ja 

Kommentar: Det är viktigt att studenterna får ett tillräckligt skydd vid sjukdom. 

Det gäller såväl den ekonomiska situationen som tillgången till rehabilitering. 

Studentorganisationerna har kommit med flera bra förslag. Inom ramen för den 

parlamentariska socialförsäkringsutredningen driver vi på för att frågan ska få 

en lösning. 

Tycker ditt parti att sjukförsäkringen ska omfatta alla studenter och 

inte som idag begränsas till att bara omfatta de personer som tar 

studiemedel?  

I dagens system är sjukförsäkringen direkt kopplad till studiemedlet. De 

personer som inte tar studiemedel är därför oförsäkrade. 

Svar: Ja 

Kommentar: Se ovan. 

Tycker ditt parti att karenstiden för studenter som blir sjuka ska 

förkortas? 

Idag är karenstiden för studenter som blir sjuka 30 dagar. 

Svar: Ja till 7 dagar 

Kommentar: Se ovan. 

Tycker ditt parti att lärosätena ska få ett tydligare ansvar för att 

studenters rehabilitering?  

Idag är ansvaret för studenters rehabilitering otydligt. Det innebär att stödet 

tillbaka till studier ser olika ut beroende på vid vilket lärosäte och vid vilken 

institution som den som blir sjuk studerar. 
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Svar: Ja 

Kommentar: Se ovan. 

Studentbostäder 
Har ditt parti ett kvantitativt mål för hur många nya studentbostäder 

som ska byggas i Sverige?  

Svar: Nej 

Om ditt parti har ett mål för hur många studentbostäder som ska byggas 

i Sverige ange målet och till vilket år det ska vara uppnått nedan: 

Kommentar:  

Vilka åtgärder vill ditt parti genomföra för att öka byggandet av 

studentbostäder i Sverige? 

Kommentar: Studentbostäderna behöver bli fler, vi vill därför satsa 1 miljard 

kronor för att subventionera byggande av studentlägenheter och små 

hyresrätter.  

Studenters ekonomi 
Vill ditt parti höja studiemedlet för studenter?  

Svar: Nej 

Kommentar: Vår utgångspunkt är att det ska vara möjligt att klara sin 

försörjning understudietiden utan inkomster från arbete eller ekonomiskt stöd 

från anhöriga, samtidigt som vi givetvis är positiva till att den som vill och har 

möjlighet att kombinera sina studier med arbete också gör det. Vår subvention 

för byggande av studentbostäder och små hyresrätter kan bidra till en förbättrad 

ekonomisk situation genom att studenter får en bättre bostadsmarknad. 

Om ditt parti vill höja studiemedlet. Med hur många kronor vill ni höja 

bidrags- respektive lånedelen per studiemånad? 

Kommentar:  
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Miljöpartiet 

Sjukförsäkringssystemet för studenter 
Tycker ditt parti att studenter ska kunna sjukskrivas på deltid?  

Idag kan studenter inte vara sjukskrivna på deltid eftersom det inte går att 

kombinera studier med ersättning som ges vid sjukdom. Det innebär att 

studenter måste välja mellan att studera på heltid trots sjukdom eller 

sjukskrivas på heltid trots att de har viss studieförmåga. 

Svar: Ja 

Kommentar: Självklart måste en student som sjukskrivit sig kunna återta 

studierna på halvfart när detta är möjligt för den enskilde. Likväl behöver den 

som sjukskrivit sig från arbete ha möjlighet att uppta studier på halvfart och då 

ha möjlighet att styra sitt framtida yrkesliv genom vidareutbildning. 

Tycker ditt parti att sjukförsäkringen ska omfatta alla studenter och 

inte som idag begränsas till att bara omfatta de personer som tar 

studiemedel?  

I dagens system är sjukförsäkringen direkt kopplad till studiemedlet. De 

personer som inte tar studiemedel är därför oförsäkrade. 

Svar: Ja  

Kommentar: Sjukförsäkringen bör kopplas till studierna, inte till studiemedlet. 

Tycker ditt parti att karenstiden för studenter som blir sjuka ska 

förkortas? 

Idag är karenstiden för studenter som blir sjuka 30 dagar. 

Svar: Ja, men kan inte ange med hur mycket 

Kommentar: Miljöpartiet har i nuläget föreslagit en halvering av karenstiden till 

två veckor. 
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Tycker ditt parti att lärosätena ska få ett tydligare ansvar för att 

studenters rehabilitering?  

Idag är ansvaret för studenters rehabilitering otydligt. Det innebär att stödet 

tillbaka till studier ser olika ut beroende på vid vilket lärosäte och vid vilken 

institution som den som blir sjuk studerar. 

Svar: Ja 

Kommentar: 

Studentbostäder 
Har ditt parti ett kvantitativt mål för hur många nya studentbostäder 

som ska byggas i Sverige?  

Svar: Ja 

Om ditt parti har ett mål för hur många studentbostäder som ska byggas 

i Sverige ange målet och till vilket år det ska vara uppnått nedan: 

Kommentar: MP harföreslagit en villkorad medfinansiering vid nyproduktion av 

10 000 studentbostäder. Stödet ges för projekt som skapar studentbostäder 

genom nybyggnad eller ombyggnad och utbetalas till den som äger fastigheten. 

Länsstyrelserna kommer att administrera pengarna och stödet utbetalas när 

byggprojekten är avslutade och besiktigade.  

Utöver investeringsstöd föreslår vi en kraftigt sänkt fastighetsavgift på 

studentkorridorer. Ett rum i en studentkorridor beskattas i dag med samma 

avgift som en stor lägenhet, cirka 1 300 kronor per år. Det är inte rimligt utifrån 

studenternas ekonomiska villkor. Vi vill införa en skattelättnad om totalt 40 

miljoner kronor per år för att stimulera nyproduktion av studentlägenheter samt 

byggande av moderna korridorer där ett färre antal studentrum delar på kök, 

badrum och balkong. 

Vi vill också se möjligheter för fler att delta i bostadsförsörjningen. 

Fler krafter och mer kapital behöver frigöras för skapandet av fler 

studentbostäder. Miljöpartiet vill att direktiven till Akademiska Hus 

kompletteras med att de ges möjlighet att tillhandahålla studentbostäder och är 

skyldiga att upplåta sin mark för detta, där det är lämpligt. De lärosäten som så 

önskar bör få ökade möjligheter att investera i studentbostadsfastigheter. 

Vilka åtgärder vill ditt parti genomföra för att öka byggandet av 

studentbostäder i Sverige? 
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Kommentar: Vi vet att det krävs 20 000 nya studentbostäder i Sverige. Vi har 

föreslagit ett krispaket för fler studentbostäder som innehåller investeringsstöd, 

sänkt fastighetsskatt på studentkorridorer och möjlighet för fler att delta i 

bostadsförsörjningen. 

Studenters ekonomi 
Vill ditt parti höja studiemedlet för studenter?  

Svar: Ja 

Kommentar:  

Om ditt parti vill höja studiemedlet. Med hur många kronor vill ni höja 

bidrags- respektive lånedelen per studiemånad? 

Kommentar: Vi har föreslagit att under nästa mandatperiod höja bidragsdelen 

med 300 kr. Vi har en vision om en ett studiemedel som består av lika delar 

bidrag som lån. 

Folkpartiet 

Sjukförsäkringssystemet för studenter 
Tycker ditt parti att studenter ska kunna sjukskrivas på deltid?  

Idag kan studenter inte vara sjukskrivna på deltid eftersom det inte går att 

kombinera studier med ersättning som ges vid sjukdom. Det innebär att 

studenter måste välja mellan att studera på heltid trots sjukdom eller 

sjukskrivas på heltid trots att de har viss studieförmåga. 

Svar: Ja 

Kommentar:  

Tycker ditt parti att sjukförsäkringen ska omfatta alla studenter och 

inte som idag begränsas till att bara omfatta de personer som tar 

studiemedel?  

I dagens system är sjukförsäkringen direkt kopplad till studiemedlet. De 

personer som inte tar studiemedel är därför oförsäkrade. 

Svar:  

Kommentar: Vi vill generellt förbättra studenters möjlighet att få skydd av 

socialförsäkringarna. En viktig åtgärd är (som nämns ovan och nedan) 



 
 

9 
 

 
sjukskrivning på deltid samt förkortad karenstid för studenter. Till detta 

kommer att göra studiemedlet SGI-grundande. Vi vill därutöver i den pågående 

översynen av socialförsäkringarna eftersträva förändringar som i möjligaste mån 

är breda och därmed får generellt genomslag för alla studenter. 

Tycker ditt parti att karenstiden för studenter som blir sjuka ska 

förkortas? 

Idag är karenstiden för studenter som blir sjuka 30 dagar. 

Svar: Ja, men kan inte ange med hur mycket 

Kommentar:  

Tycker ditt parti att lärosätena ska få ett tydligare ansvar för att 

studenters rehabilitering?  

Idag är ansvaret för studenters rehabilitering otydligt. Det innebär att stödet 

tillbaka till studier ser olika ut beroende på vid vilket lärosäte och vid vilken 

institution som den som blir sjuk studerar. 

Svar: Nej 

Kommentar: Det är naturligtvis viktigt att studenter lika väl som alla andra 

invånare får god tillgång till rehabilitering. Det kan finnas utrymme för olika 

praktiska lösningar för att organisera detta. 

Studentbostäder 
Har ditt parti ett kvantitativt mål för hur många nya studentbostäder 

som ska byggas i Sverige?  

Svar: Nej 

Om ditt parti har ett mål för hur många studentbostäder som ska byggas 

i Sverige ange målet och till vilket år det ska vara uppnått nedan: 

Kommentar:  

Vilka åtgärder vill ditt parti genomföra för att öka byggandet av 

studentbostäder i Sverige? 

Kommentar: Snabbare planprocesser och minskat regelkrångel för ökad 

konkurrens och pressade kostnader för produktion. Det ger billigare bostäder för 

konsumenten och fler kan efterfråga de bostäder som byggs. Vi är också redo att 

se över regelverken för utformningen av studentbostäder. 
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Studenters ekonomi 
Vill ditt parti höja studiemedlet för studenter?  

Svar: Ja 

Kommentar: Vi vill fortsätta höja både bidragsdel och lånedel i takt med 

prisutvecklingen. Utöver dessa höjningar vill vi riktat höja lånedelen med 1 000 

kronor ytterligare varje månad. 

Om ditt parti vill höja studiemedlet. Med hur många kronor vill ni höja 

bidrags- respektive lånedelen per studiemånad? 

Kommentar:  

Vänsterpartiet 

Sjukförsäkringssystemet för studenter 
Tycker ditt parti att studenter ska kunna sjukskrivas på deltid?  

Idag kan studenter inte vara sjukskrivna på deltid eftersom det inte går att 

kombinera studier med ersättning som ges vid sjukdom. Det innebär att 

studenter måste välja mellan att studera på heltid trots sjukdom eller 

sjukskrivas på heltid trots att de har viss studieförmåga. 

Svar: Ja 

Kommentar:  

Tycker ditt parti att sjukförsäkringen ska omfatta alla studenter och 

inte som idag begränsas till att bara omfatta de personer som tar 

studiemedel?  

I dagens system är sjukförsäkringen direkt kopplad till studiemedlet. De 

personer som inte tar studiemedel är därför oförsäkrade. 

Svar: Ja 

Kommentar:  

Tycker ditt parti att karenstiden för studenter som blir sjuka ska 

förkortas? 

Idag är karenstiden för studenter som blir sjuka 30 dagar. 

Svar: Ja, men kan inte ange med hur mycket 
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Kommentar: Förkortas till 14 dagar. 

Tycker ditt parti att lärosätena ska få ett tydligare ansvar för att 

studenters rehabilitering?  

Idag är ansvaret för studenters rehabilitering otydligt. Det innebär att stödet 

tillbaka till studier ser olika ut beroende på vid vilket lärosäte och vid vilken 

institution som den som blir sjuk studerar. 

Svar: Ja 

Kommentar: Det har vi inte diskuterat ännu, men det är klart att det är 

otillfredsställande att det är godtyckligt huruvida studenten i fråga får den hjälp 

hen behöver beroende på vilket universitet/institution hen befinner sig på. 

Studentbostäder 
Har ditt parti ett kvantitativt mål för hur många nya studentbostäder 

som ska byggas i Sverige?  

Svar: Nej 

Om ditt parti har ett mål för hur många studentbostäder som ska byggas 

i Sverige ange målet och till vilket år det ska vara uppnått nedan: 

Kommentar: Vänsterpartiet vill se en stor satsning på byggande av hyresrätter, 

däribland studentbostäder. Vi föreslår ett direkt ekonomiskt stöd för byggande 

av hyresrätter som innebär att 15 000 till 20 000 nya hyresrätter per år kan 

byggas. 

Vilka åtgärder vill ditt parti genomföra för att öka byggandet av 

studentbostäder i Sverige? 

Kommentar: Se svar ovan. 

Studenters ekonomi 
Vill ditt parti höja studiemedlet för studenter?  

Svar: Ja 

Kommentar: Regeringen har aviserat höjda studiemedel, men för att motverka 

den sociala snedrekryteringen till högskolan, kan dock inte hela höjningen göras 

genom att man låter studenterna ta mer lån. I en höjning av studiemedlet med 

1000 kr/mån bör därför ingå en höjning av bidragsdelen med 650 kronor. 
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Om ditt parti vill höja studiemedlet. Med hur många kronor vill ni höja 

bidrags- respektive lånedelen per studiemånad? 

Kommentar: Se svar ovan. 

Centerpartiet 

Sjukförsäkringssystemet för studenter 
Tycker ditt parti att studenter ska kunna sjukskrivas på deltid?  

Idag kan studenter inte vara sjukskrivna på deltid eftersom det inte går att 

kombinera studier med ersättning som ges vid sjukdom. Det innebär att 

studenter måste välja mellan att studera på heltid trots sjukdom eller 

sjukskrivas på heltid trots att de har viss studieförmåga. 

Svar: Ja 

Kommentar: Vi vill göra det möjligt att vara deltidssjukskriven även som student 

samt förlänga möjligheten att behålla sin inarbetade sjukpenning längre än vad 

som är möjligt idag. 

Tycker ditt parti att sjukförsäkringen ska omfatta alla studenter och 

inte som idag begränsas till att bara omfatta de personer som tar 

studiemedel?  

I dagens system är sjukförsäkringen direkt kopplad till studiemedlet. De 

personer som inte tar studiemedel är därför oförsäkrade. 

Svar: Ja 

Kommentar: Vi vill koppla sjukförsäkringen till studierna och införa ett 

grundbelopp för sjukpenningen. 

Tycker ditt parti att karenstiden för studenter som blir sjuka ska 

förkortas? 

Idag är karenstiden för studenter som blir sjuka 30 dagar. 

Svar: Ja, men kan inte ange med hur mycket 

Kommentar: Studenter måste omfattas av ett fungerande trygghetssystem. Det 

nuvarande systemet och karenstiden bör ses över för att göra det bättre för 

studenterna. 
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Tycker ditt parti att lärosätena ska få ett tydligare ansvar för att 

studenters rehabilitering?  

Idag är ansvaret för studenters rehabilitering otydligt. Det innebär att stödet 

tillbaka till studier ser olika ut beroende på vid vilket lärosäte och vid vilken 

institution som den som blir sjuk studerar. 

Svar: Ja 

Kommentar: Vi vill ge studenthälsan och högskolorna ett tydligare uppdrag när 

det gäller att ta ansvar för studenternas hälsa. 

Studentbostäder 
Har ditt parti ett kvantitativt mål för hur många nya studentbostäder 

som ska byggas i Sverige?  

Svar: Nej 

Om ditt parti har ett mål för hur många studentbostäder som ska byggas 

i Sverige ange målet och till vilket år det ska vara uppnått nedan: 

Kommentar: Vi har inget kvantitativt mål för antalet studentbostäder. 

Vilka åtgärder vill ditt parti genomföra för att öka byggandet av 

studentbostäder i Sverige? 

Kommentar: Ska vi få fram fler studentbostäder krävs det att vi gör en översyn 

av dagens byggregler för studentlägenheter. Regelverk ska vara anpassat efter 

vad studenter vill ha och behöver. Idag ser vi allt för ofta hur ett stelbent 

regelverk hämmar nybyggandet. Bygglovs- och planprocessen är allt för krånglig 

och tidsödande och behöver förenklas och snabbas upp. 

Studenters ekonomi 
Vill ditt parti höja studiemedlet för studenter?  

Svar: Nej 

Kommentar: Efter regeringens senaste höjning av studiemedlet med 1000 kr i 

månaden tycker vi nu att studiemedlet ligger på en bra nivå. Man bör kunna leva 

på studiemedlet utan extrajobb eller hjälp från föräldrarna. Framtida höjningar 

bör rikta in sig på vissa grupper som är i störst behov av en höjning, exempelvis 

studenter med barn. 
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Om ditt parti vill höja studiemedlet. Med hur många kronor vill ni höja 

bidrags- respektive lånedelen per studiemånad? 

Kommentar:  

Kristdemokraterna 

Sjukförsäkringssystemet för studenter 
Tycker ditt parti att studenter ska kunna sjukskrivas på deltid?  

Idag kan studenter inte vara sjukskrivna på deltid eftersom det inte går att 

kombinera studier med ersättning som ges vid sjukdom. Det innebär att 

studenter måste välja mellan att studera på heltid trots sjukdom eller 

sjukskrivas på heltid trots att de har viss studieförmåga. 

Svar: Ja 

Kommentar: Vi vill göra en ytterligare förbättring av regelverket så att det blir 

möjligt att studera och uppbära halvt studiemedel samtidigt som man får sjuk- 

eller aktivitetsersättning på halvtid. Detta skulle möjliggöra för många att trots 

viss ohälsa kunna höja sin kunskapsnivå och förhoppningsvis hitta nya 

möjligheter på arbetsmarknaden. 

Tycker ditt parti att sjukförsäkringen ska omfatta alla studenter och 

inte som idag begränsas till att bara omfatta de personer som tar 

studiemedel?  

I dagens system är sjukförsäkringen direkt kopplad till studiemedlet. De 

personer som inte tar studiemedel är därför oförsäkrade. 

Svar: Ja 

Kommentar: Sjukförsäkringen ska inte följa studiemedlet. En person som är sjuk 

bör kopplas till försäkringen också av andra skäl än ekonomiska. Som 

sjukskriven bör du få möjlighet att t.ex. skjuta på studierna och därmed prestera 

färre poäng under en termin. Det kan handla om att tvingas senarelägga praktik 

och liknande beträffande kontakter med handledare. Sjukförsäkringens funktion 

är bredare än de ekonomiska. 

Tycker ditt parti att karenstiden för studenter som blir sjuka ska 

förkortas? 

Idag är karenstiden för studenter som blir sjuka 30 dagar. 
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Svar: Ja, men kan inte ange hur mycket 

Kommentar: Karenstiden behöver ses över. Eventuellt bör den kunna vara olika 

beroende på studiernas karaktär och studenternas varierade behov liksom det är 

möjligt med olika karenstid för egenföretagare. Det är dock ingen enkel fråga då 

studier inte rakt av går att jämföra med arbete. 

Tycker ditt parti att lärosätena ska få ett tydligare ansvar för att 

studenters rehabilitering?  

Idag är ansvaret för studenters rehabilitering otydligt. Det innebär att stödet 

tillbaka till studier ser olika ut beroende på vid vilket lärosäte och vid vilken 

institution som den som blir sjuk studerar. 

Svar: Ja 

Kommentar: 

Studentbostäder 
Har ditt parti ett kvantitativt mål för hur många nya studentbostäder 

som ska byggas i Sverige?  

Svar: Nej 

Om ditt parti har ett mål för hur många studentbostäder som ska byggas 

i Sverige ange målet och till vilket år det ska vara uppnått nedan: 

Kommentar: För att komma till rätta med bostadsbristen vill Kristdemokraterna 

att universitet och högskolor ska kunna hyra ut studentbostäder i andra hand. 

Det finns även studentkårer som har egna bostadsbolag. Det kan finnas skäl att 

underlätta deras verksamhet. 

Det finns också skäl att se över besittningsrätten. Genom att ta några fåtal 

poäng under en lång tid, samtidigt som man sedan länge förvärvsarbetar utöver 

studierna, kan man förfoga över en studentlägenhet. Studentlägenheter är 

avsedda för den som huvudsakligen studerar. 

Vilka åtgärder vill ditt parti genomföra för att öka byggandet av 

studentbostäder i Sverige? 

Kommentar: Se svaret ovan. 

Studenters ekonomi 
Vill ditt parti höja studiemedlet för studenter?  
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Svar: Nej 

Kommentar: För att locka allt fler att studera krävs generösa och rimliga villkor 

för den dem som ska utbildas. Kristdemokraterna vill stärka studentens 

autonomi och valfrihet, därför tycker vi att det är dags att ta steget fullt ut och 

avskaffa inkomsttaket för inkomster vid sidan av studierna. Vi ser det som en 

principiell viktig fråga, då det är en viktig signal om att en tidig etablering på 

arbetsmarknad är viktig för att komma tillrätta med ungdomsarbetslöshet och 

stärka studenternas frihet. 

Om ditt parti vill höja studiemedlet. Med hur många kronor vill ni höja 

bidrags- respektive lånedelen per studiemånad? 

Kommentar:  

 

 

 

 

 

 

 

 

 


